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De VVBAD grijpt als beroeps-
vereniging elke verkiezing aan 
als een kans om beleidsma-
kers te wijzen op de noden 
van de sector. Een memoran-
dum moet dan ook telkens de 
voornaamste prioriteiten en 
verbeterpunten samenvatten 
en is telkens het resultaat van 
vergaderen, wikken en wegen, 
nuances en harde eisen. META 
stelt graag de werkgroep ach-
ter het Memorandum 2014 
voor.

DE OPDRACHT 
Op enkele bijeenkomsten wordt een 

memorandum geschreven. Elke sectie 

heeft zijn wensen en deze worden de 

eerste vergadering opgelijst om uitein-

delijk een samenhangend geheel te wor-

den. Nadien vindt het meeste werk plaats 

op het VVBAD-secretariaat: teksten uit-

werken, bespreken en nog eens voorleg-

gen aan de secties. Terug bespreken en 

opmerkingen integreren. Op het laatst 

wordt er vooral op woordniveau gedis-

cussieerd: dekt dit de lading wel vol-

doende? 

DE WERKGROEP
In de werkgroep zetelen bekende 

gezichten: Johan Eeckeloo (Bibliotheek 

Koninklijk Conservatorium Brussel), Tom 

Haeck (OCMW Archief Gent), Myriam 

Lemmens (Provinciale Hogeschool 

Limburg), Sissi Loostermans (Karel 

de Grote Hogeschool), Geert Puype 

(Openbare Bibliotheek Menen), Ann 

Renard (Erfgoedbibliotheek Hendrik 

Conscience), Carol Vanhoutte (Openbare 

Bibliotheek Kortrijk), Patrick Vanouplines 

(Vrije Universiteit Brussel) en Bruno 

Vermeeren (VVBAD). En uiteraard Johan 

Vannieuwenhuysen, voorzitter van de ver-

eniging. Omdat memoranda het geheel 

van de werking en organisatie van onze 

sectoren betreYen, vindt hij het één van 

zijn taken als voorzitter om hierbij aan-

wezig te zijn. 

HET MEMORANDUM 2014
Het memorandum voor 2014 bestaat 

uit verschillende delen: eentje voor het 

Europese niveau, een voor het federale 

en een derde voor het Vlaamse. Voor 

de archiefsector blijft de vraag naar de 

afstemming van de Archiefwet met het 

Archiefdecreet belangrijk. De impasse 

rond de archiefregeling moet opgelost 

worden. Een sluitend Vlaams archiefnet-

werk, waar elk bestuur zijn verantwoorde-

lijkheid voor het eigen gevormde archief 

opneemt, blijft daarbij het grote einddoel. 

Ook de openbare bibliotheken ijveren 

voor een integraal bibliotheeknetwerk 

gericht op samenwerking. Daarnaast pri-

meert de opvolging en evaluatie van de 

Vlaamse beleidsdoelstellingen. 

De wetenschappelijke en hogeschoolbi-

bliotheken klagen de problematiek van 

de prijsstijgingen van informatiebronnen 

aan en vragen o.a. de garantie voor een 

gelijke toegang tot informatie voor onder-

zoekers en studenten, een auteursrecht 

dat in balans is, de ontwikkeling van een 

openaccesbeleid en de verlaging van het 

btw-tarief op e-publicaties. Zaken die ook 

kunstbibliotheken aan belangen. 

De wens van de erfgoedbibliotheken 

klinkt ook luid en duidelijk: zij willen 

erkend worden als een volwaardige sector 

binnen het Cultureel-Erfgoeddecreet. Tot 

slot blijft ook de problematiek van archief- 

en bibliotheekopleidingen bij iedereen 

hoog op de agenda staan. Bij de archie-

ven ontbreekt een opleiding voor archief-

deskundigen (bachelorniveau) volledig 

en bij de bibliotheken is deze bedreigd, 

waardoor er geen ‘middenkader’ (meer) 

voor onze instellingen gecreëerd wordt.

Dat een memorandum opstellen wel 

degelijk zinvol is bevestigt Johan 

Vannieuwenhuysen: “Sommige partijen 

nemen bepaalde standpunten van ons 

gewoon over in hun verkiezingsprogram-

ma’s. Dit geeft aan dat zij onze vereniging 

als expertisecentrum ter zake beschou-

wen en zich achter bepaalde standpunten 

ook duidelijk willen scharen.” Bovendien 

kan de VVBAD bij problemen die zich 

plots stellen steeds verwijzen naar eer-

der geformuleerde standpunten. En dat is, 

volgens Patrick Vanouplines (ondervoor-

zitter van de VVBAD), de grote waarde 

van een memorandumtekst: “Dat we 

onze vragen, eisen en noden blijven her-

halen ook buiten het memorandum om is 

belangrijk. Pas dan vergroot de impact. 

De tekst is dan ook slechts een onder-

deel van alle acties die de VVBAD onder-

neemt.” Als sector zijn we misschien te 

klein om een rechtstreekse impact op het 

beleid te zien, toch heeft Geert Puype 

voormalig algemeen VVBAD-voorzitter, 

“de stellige indruk dat de VVBAD in de 

voorbije jaren ernstiger genomen wordt 

als belangenbehartiger, dat we meer 

geraadpleegd worden en dat er met onze 

opmerkingen toch wel rekening gehou-

den wordt.” Bovendien ziet hij het opstel-

len van een memorandum ook als een 

interessante denkoefening voor de ver-

eniging. “Je bent verplicht om je eigen 

desiderata eens op te schalen en samen 

te brengen.”

Het Memorandum wordt voorgesteld op 

de Algemene Ledenvergadering van de 

VVBAD tijdens Informatie aan Zee. 

Bruno Vermeeren, Johan Vannieuwenhuysen, Patrick Vanouplines, Myriam Lemmens en Sissi Loostermans.
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